
 

 

  383די לתאונות 

 

 הפגנה בצומת שערי אברהם.התקיימה  18.7.2016ביום ב 
 מבוגרים וילדים תושבי כפר מנחם,  300 -הגיעו כ

 כפר הריף ורבדים.
 כל מי שנכח הרגיש את החשמל  באוויר.
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 2016 יליו  ו"תשע  תמוז
 

]הקלד ציטוט מהמסמך או סיכום של נקודה מעניינת. 

באפשרותך למקם את תיבת הטקסט בכל מקום במסמך. 

השתמש בכרטיסיה כלי תיבת טקסט כדי לשנות את 

 העיצוב של תיבת הטקסט ציטוט.[



 

 לא לוותר לגנבים –הביטחון בראש סדר העדיפויות  
 פגישה בנושא הביטחון האישי.  21.6.2016 -עקב התגברות ניסיונות הפריצה בישוב התקיימה ב  

 המש"ק הקהילתי שלנו את תפישתו את תפקידו. יעקב דורניבתחילת המפגש הציג 
לדבריו, הוא רואה את תפקידו, כמתן מענה קהילתי מלא לכל צרכי הישוב בהיבטים הפליליים 

פה בשבילנו והוא מעוניין לתת שרות. יתרה מכך הוא הדגיש, כי מטרתו להביא והקהילתיים כאחד. הוא 
, הוא מגיע גידי קרוןאת המשטרה אלינו ולחסוך לתושבים את הריצה אחרי המשטרה, לכן, בתאום עם 

 לכל בית שנפרץ, או יש בו נזק ומסייע לתושבים.
בהתפרצויות לדירות +  30%ועליה של בהתפרצות לעסקים  20%יעקב דיווח, כי במאי הייתה עליה של 

 גניבת רכב.
הוא חזר על כללי הזהירות עליהם דיווח במאי )לנעול חלונות ודלתות, להשאיר אור דולק ורדיו ואור 

במרפסות, לא לפתוח את השער מרחוק(. הוא הוסיף, כי חשוב לנעול רכבים במגרשי חניה עם עמוד 
 חות הרכב במקום גלוי.שהרכב קשור אליו והזהיר מפני השארת מפת

ניידת  – 100המסר שלו היה, כי אסור לוותר לגנבים, על כל אדם או רכב חשודים יש להודיע למוקד 
כחולה  שמגיעה לאחר קריאה, מצמצמת את בואם של הגנבים. הוכח שככל שנמצאים יותר בשטח 

 מספר הפריצות פוחת.
עת בחפצים על מנת לא לטשטש ראיות. כשמתרחשת פריצה יש להזעיק את קבוצת הוואטספ ולא לג

 במקרה של גניבה חקלאית יגיע גשש.
יעקב דורני סבור, כי עלינו לעשות את העבודה לבד וזו אחריות שלנו לשמור. הוא שולל )על סמך ניסיונו 

באזור( העזרות בחברות אבטחה ושומרים שכירים. מכאן הוא קרא נמרצות להתנדב ל"מתמיד" 
מכפר מנחם(, קרא למתנדבים שיבואו לשמור על הבית. אם ניצור  6מתמידים, רק  200)באשכול הצפוני 

 קבוצת מתמידים גדולה נקבל ניידת משטרתית והמתנדבים יקבלו סמכויות מהמשטרה.
מפגשים(. לדברי יעקוב דורני , אם  7-8 -שעות בחודש וההסמכה כרוכה ב 8-12)המתנדבים שומרים 

שעות. לדברי התושבים יש להגביר את הסיורים במהלך  24ריצות תוך יהיו די מתנדבים נעצור את הפ
 היום עקב התפרצויות להרחבה בשעות היום.

 יעקב הציע העמדת מצלמות במוקד השמירה וברחבי הישוב ובנית גדר.
 

בסיום דבריו של יעקב דורני התפתחה שיחה בין המשתתפים. הדוברים ציינו, כי אין ביטחון אישי בישוב 
צות הן גם איום על חיי התושבים ובריאותם והכרחי למצוא מענה מידי. צוין, כי אין מדיניות ביטחון והפרי

 בישוב והכרחי ליצור תפישה כוללת על מרכיבי הביטחון ויעדיהם.
דיווח, כי השער יוקם עפ"י המלצות מקצועיות  דרור אבודרםהתפתחה מחלוקת לגבי חיוניות הגדר. 

 ים בזירוז ההקמה )המימון ע"י המועצה והישוב(.מטפל ושלומי שקדוהוא  
ציינה, כי  מטי הרכביתושבים חלקו על עמדת  יעקוב דורני והמליצו על העזרות בחברת אבטחה )דר 

אפשר לחוקק חוק עזר למימון השמירה(. הוצע, כי התושבים יחויבו בתשלום עבור השמירה, או 
 בשמירה בפועל.

 ונקווה להתפתחויות מהירות בתחום.הדיון הועבר לוועד האגודה 
 יהודית אפרתי :דיווחה                                                                    

 

 ביטחון על הפרק         
ולאחר מפגש הביטחון שנערך במועדון  13.6  -בעקבות פריצה לבתינו בהרחבה בשעות הבוקר של ה

התבקשתי לכתוב חלק מהדברים שנאמרו על ידי במפגש כדי שיזכו  –כשבוע לאחר רצף אירועי הפריצה 
 לתפוצה רחבה יותר. 

ל בתוכנו נותן דגש לאחר הפריצה אצלנו ומתוך שאלות רבות שהופנו אלי, שמתי לב שהשיח שמתנה
בעיקר לאובדן רכוש ולנזקים שמשאירים הפורצים אבל מתעלם כמעט לחלוטין מהעובדה שמדובר 

בפגיעה מכאיבה בתחושת הביטחון האישי של כולנו שחורגת מגבולות החומר ומעיבה על איכות חיינו 
 במידה מטרידה ומתחזקת . 

ובו נרצח סב  2012שבעמק חפר בשנת  סיפרתי במפגש על אירוע מצער שהתרחש במושב אביחיל
המשפחה בזמן שנכנס לבית נכדיו בשעת צהריים והפתיע את הפורצים בשעת מעשה. ברור שמדובר 

במקרה קיצוני ושעל פי רוב מטרת הפורצים היא עקיצה מהירה ונטולת הפרעות. אין בכוונתי לנסות 
ורמים המעורבים. עלינו להתייחס לאיום ולזרוע היסטריה אלא לנסות ולשנות דיסקט אצלנו ואצל כל הג

בצורה רצינית יותר מכיוון שלאורך זמן יתכנו מקרים מצערים יותר מאובדן תכשיט או רכב. בישוב גדל 
ומתפתח כמו שלנו, טבעי שאנו מפנים את מרבית האנרגיה לבניין מערכת החינוך והקהילה, לתשתיות 



יחסות ראויה לסוגיית הביטחון שטרם קיבלה השעה דורשת עכשיו התיולשאר עניינים חשובים. 
 מענה מספק.  

לא מספקת ביטחון אישי בסיסי לתושביה. אין זו קביעה פוליטית  2016ברור לכל שמדינת ישראל בשנת 
או שנויה במחלוקת. די בעובדה ששתי ניידות משטרה בלבד מכסות בשעות הלילה שטח גאוגרפי 

ה.  למשטרה רצון רב אך אמצעים מועטים. כמו בכל תחום בו שחצייתו בנסיעה מהירה אורכת בערך שע
דוגמת ביטוחי -מתפתחות מערכות חלופיות שבאות למלא את הוואקום  –המדינה קצרה מלהושיע 

בריאות פרטיים, חינוך פרטי ולצערנו הדוגמאות עוד רבות. אל לנו לחכות לפתרונות מהמועצה או 
 יס ולקחת את המושכות לידיים. בעצמנו. מהמשטרה. עלינו להכניס יד לכיס, להתגי

חשוב לזכור שלא ניתן להדביר לחלוטין את הישנות הפריצות. בעמק חפר, שכבר הוזכר, מנסים כבר 
מטרתנו שנים להילחם בתופעה בכל דרך ובכל הכוח אבל אין הצלחה מוחלטת. יש שיגידו שאין בכלל. 

  הכמות ואת הקלות בה נכנסים לנו לבתים. היא להקשות ולהרתיע עד כמה שניתן ובכך להפחית את
במפגש הביטחון האחרון התרשמתי שהרעיונות הם רבים כמו גם הידע, הרצון והניסיון. חלק 

מהפתרונות ישים כבר בזמן הקצר וכולי תקווה שבקרוב נהנה מחלקם. אין שום צורך להתעסק בלמה רק 
נו לאנשי הוועד, נוכל לייצר פה תחושת ביטחון עכשיו ולמה לא קודם. עם הפנים קדימה ועם גיבוי מכול

 טובה יותר במהרה בימינו. 
 בברכת ימים שקטים ופסטורליים 

 רון בהט                                                                                                           
 
 
 

 ברכות לבוגרי י"ב  
 אדר בן צבי

 ליאור ארליך

 מתן שני

 נגה סגל

 נוי גבעון

 נועה פלג

 ניצן לוק

 עומרי אלחי

 עמר פלדמן

 רומי כהן

 רוני שניר

 שחף רוזנטל

 שירה גלמן

 שקד חזאזי גרש

 

 עלו והצליחו !
 
 

  



    מפגש תושבים עם הנהלת המועצה האזורית יואב  

 
 על המועצה אזורית יואב

 נערך מפגש תושבים עם הנהלת המועצה האזורית יואב. 15.5.2016 -ב
 הציגה את אפיוני המועצה ותוכנותיה וענתה לשאלות התושבים. מ טי הרכבידר'. 

 אני מביאה עיקרי דברים:
אוכלוסיית המועצה הוכפלה בעשור האחרון )אוכלוסיית כפר מנחם שולשה בתקופה זו(. הדבר מחייב 

 התארגנות אסטרטגית ופרקטית לסיפוק שירותים לתושבים.
יונים אסטרטגיים, שמסקנותיהם מכוונים את פעולתה ובנתה שירותים שנים ד 3המועצה קיימה לפני 

 מתאימים לסיפוק צרכי התושבים.
המועצה מסייעת ותומכת בבניית קהילות יישוביות )ביישובי  –תחומי ליבה:*קהילה  3המועצה ניסחה 

ם. *פיתוח היעד מתן שירות יעיל ומקצועי מותאם לצרכי התושבי –המועצה(. *שירותים מוניציפאליים 
פיתוח המרחב הכפרי וסביבת הישובים, עידוד וסיוע לתושבים לשמור על חזותם  –המרחב הכפרי 

 הכפרית חקלאית.
 משטחה מיושב.  1%למועצה אופי כפרי וירוק רק 

חזור ימיעוט הטמנה ואחוזי מ-המועצה משקיעה באיכות  הסביבה ושמירת אופייה הירוק של  המועצה 
 ארצי(. ה מידהנגבוהים ) בק

 1.5תכנית צופה פני עתיד, בעלות של  –מתוכננת הכנה של תכנית מתאר חדשה  וכוללנית למועצה 
 3-4 -, תוך שיתוף הציבור וממשקים עם  גופי התיכנון והרגולציה הממשלתיים. המיזם יארך כ₪מיליון 
 שנים.

יותר. מאמץ לפיתוח  צוותי המועצה שוקדים על דאגה למקורות הכנסה, כדי לתת סל שירותים גדול
 פארקי תעסוקה בשטחי המועצה. בסוף מרץ אושרה תב"ע לפארק תעסוקה במסמיה.

שנים  3-6עבור כל ילד בגילאי  –מתקציב המועצה  60%המועצה מתעדפת פעילות חינוך המהוות 
 .₪ 2600מעבירה המעצה לישובים 

מורכב מרכיב קבוע +מרכיב תלוי בתשובה לשאלות הבהירה דר מטי הרכבי, כי סל השירותים היישובי 
בגודל הישוב. תפישת המועצה היא, כי הנהגת הישוב מתעדפת צרכים והיא קובעת לאן מועברים 

הכספים. המועצה מאצילה סמכויות ומעבירה כספים לוועד המקומי )עפ"י חוקי המדינה( ואינה יכולה 
 להאציל סמכויות לוועד האגודה.

 דר' הרכבי דיווחה על שתיים מפעולותיה הספציפיות לטובת כפר מנחם:  
. המועצה פונה לנתיבי ישראל, שר התחבורה ומשרד 383כביש מאבק עקבי ונחוש לטיפול בבטיחות 

התחבורה. המפקח על התעבורה במשרד התחבורה )אזור הדרום( הוציא )לאחר ביקור בכביש( מכתב 
נמשך  383כניסות  לישובים. הלחץ הציבורי לשיפור בטיחות כביש המלצה להקים ככרות תנועה ב

 והמועצה מסייעת.
שנים. כרגע האתר סגור. הוא קיבל הכשר ממחוז ירושלים, בו  5המאבק נמשך   אתר דלילה. מאבק נגד

הוא נמצא. הדרך לאתר עוברת בשטחי המועצה שלנו. ברור לכל שלא ניתן להפעיל את האתר בצורה 
 ת. התושבים מוזמנים להגיש התנגדויות נגד הפעלת הדרך סיכויי הפסד.בלתי מפוקח

בתשובה לשאלה על אפשרויות לקלוט בנים בישוב השיבה דר' הרכבי, כי אנחנו מוגבלים ע"י חוקי 
 התמ"א. כפר מנחם מיצתה את גודלה אי אפשר להמציא יחידות דיור יש מאין.

ולמדינה. המועצה יכולה לחוקק חוק עזר לשמירה,  דר' הרכבי הבהירה,, כי הביטחון שייך למשטרה
 צבוע לכפר מנחם ואז יתאפשר תקציב שמירה.

 תושבים העלו מספר נושאים:
 השתתפות המועצה בהפעלת בית הבנים.

 בקשה למעורבות המועצה בנושא תחנת הכוח.
 הדרך מההרחבה לבית הספר.

הגנים  דר' הרכבי השיבה כי הושקעו מגרש חניה ע"י בית ספר "האלה" ובטיחות אזור בית הספר ו
כספים ותוכננו תכניות כדי לעצב אזור בטיחות. לדבריה, עשינו בקצר מועד תכנון כיכר ע"י בית הספר 

בבוקר. אנו  7.30-9.00ומגרש חניה מאחורי הגנים, אושרה חד סטריות של הכביש באזור בשעות 
 בנושא.עוסקים בתהליכי תכנון ארוכים ואיגום משאבים לטיפול 

 יהודית אפרתי :דיווחה                                                                                   
 
 
 
 



 

 
 
 

 

 

 



 זהירות בדרכים בכביש הספרייה ובכביש הבריכות

בימים אלה מושלמות עבודות סלילת כביש, חניות ומדרכות בקטע שבין הנהח"ש לספרייה וכן בכביש  
  הבריכות. עבודות אשר החלו במאי האחרון. 

צוות בטיחות בדרכים אשר הוקם במטרה להאיר ולסייע בכל הנוגע לנגישות מיטבית ובטוחה ביישובנו,  
מבקש לוודא שטרם פתיחת הציר לציבור יש לבדוק שהדרך תהא נגישה, מתומררת ותקנית וכן 

ני כביש ועוד(. כמו כן רצוי לוודא שיש מעבר מותאמת לאוכלוסייה )תמרור תקין, אמצעי האטה, סימו
  תקין להולכי רגל משני צידי הדרך, הנמכת מדרכות וכיו"ב.

מבירור שערכנו מול גורמים בוועדת תכנון הובהר שהפרויקט לא לווה על ידי יועץ תנועה, ומכאן עולה  
 חשש שהפרויקט יסתיים ללא אמצעי הבטיחות הנדרכים לרבות נגישות לתושבים. 

נשמח להיות לעזר בפרויקטים הבאים ובעיקר בפרויקט הנוכחי וכן ליצור שיתוף פעולה הדוק בכל הנוגע 
  לקשר עם הציבור כדי להבין את הצרכים ולתכנן את אמצעי הבטיחות הנדרשים.

 בתקווה לקיץ שקט ובטוח, 

  וות בטיחות בדרכיםבשם צ אסף אוזן                                                                               

  

 חג התנועה –השומר הצעיר 

  נערך "חג התנועה" המסורתי של כפר מנחם. 13.6ב 
על האירוע התחלנו לעבוד לפני כחודש. החניכים הבוגרים חילקו ביניהם אחריות והתחלקו לצוותי 

 עבודה.
מבני הענק. הגיעו בשעות הצהריים והלילה במהלך החודש הזה החניכים והחניכות הגיעו לבנות את 

 ועבדו קשה מאוד.
 במקביל הוציאו החניכים שיר פרסום לקייצת, חילקו פליירים ושלחו הזמנות.

ות התחילו לעבוד בשבעות הבוקר המוקדמות, הכינו הפנינג מושקע ויצירתי עם \ביום האירוע החניכים
 צביעת חולצות, אוכל ועוד ועוד... שלל תחנות כמו: מירוץ שקים, בועות סבון ענקיות,

כששני המבנים שלנו עמדו האירוע התחיל. הפעלנו קרוסלה ענקית שעשתה סחרחורת לכל מי שרק 
הפנינג מגניב עם שלל תחנות. הורים וילדים הגיעו להשתתף והאווירה הייתה כייפית  התקרב אליה.

 ומרגשת. 
ניכים וסיכמו את שנת הפעילות המוצלחת. לאחר מכן התחלנו את טקס חג התנועה בו השתתפו הח

 הדלקנו את מפקד האש ורקדנו לצלילי השיר של הקן. 
האירוע היה כיף גדול, מרגש ומספק. הוכחנו שיש לנו נוער עם יכולות גדולות ומדהימות. אנחנו 

מחנה הקיץ שמגיע בקרוב וממש עוד רגע כבר נתחיל שנה חדשה של  -מתכוננים לקראת ההמשך
 .. פעילות.

 עינב אשל                                                                                       

 

 תחנת הרכבת

 
 הקבלן שנבחר לפרויקט השלמת התחנה הוא זה שבנה את תחנת רכבת שדרות.

 הוא קיבל לאחרונה צו התחלת העבודה.
 והעבודות בשטח כבר החלו.

 צפי צור :דיווח                                                                                                  

  



 תיקון שבועות ב"צפית"

 -רכז מקצוע תרבות ישראל ב"צפית" תיאר את תיקון ליל שבועות שנערך ב"צפית" ב אריאל עמית
9.6.2016. 

גישתו לתרבות היהודית ולתיקון ובסיומם התייחס ליחסנו כיהודים חילוניים בפתח דבריו הציג אריאל את 
 ליהדות.

 אני מביאה את דבריו:
האסוציאציה שיש לרובנו למילה יהדות קשורה לחרדים ולכפיה הדתית. זה משהו מאוד משעמם 

וללת ומצומצם. אני חושב, שהתרבות היהודית בת אלפי שנים, היא מגוונת  מאוד, פלורליסטית )כ
כלאום רוצים  –מנהגים, הגות , ספרות, אמונות, פילוסופיה ועוד(, מהנה מאוד וכפית. אם אנחנו כקבוצה 

 להעניק לחיים שלנו יחד משמעות, היהדות היא הבאר, שאנחנו יכולים לשאוב ממנה.
 –מה שמלכד אותנו כקבוצה  בעשרות השנים האחרונות, פה בארץ ישראל, זו ההישרדות שלנו יחד 

 "צוות הטנק )אשכנזי, רוסי,  מרוקאי , קיבוצניק וכו'( "חייב לעבוד ביחד כדי שלא יפגע.
אני מאמין, שההישרדות לא יכולה להחזיק אותנו יחד וזה מייצר גישה קורבנית שלנו כחברה, כלפי 

מעות ה חיובית לשאלה מי אנחנו ומה המשהמציאות. עכשיו אנחנו בשלב, שכחברה עלינו למצוא תשוב
 ל היותנו יהודים.ש

ערב לפני ה"תיקון" היה הפיגוע בשרונה, בחודשים האחרונים נחשפנו לגזענות ופיגועים, במציאות 
הישראלית הקשה, אני חושב, שכאשר קבוצה של אנשים יושבים בלמידת חכמה ובענייני רוח, אז באותו 

 זמן העולם יותר מתוקן.
ורית יואב. והשתתפו בו תלמידי "צפית", הורים ובעיקר הערב אורגן בשיתוף ארגון "בינה" והמועצה האז

נטלה  דר ' מטי הרכבימורי "צפית", היה ייצוג נכבד להנהלת בית הספר ומחלקת החינוך ב מועצה. גם 
 בו חלק.

 "צפית" ומהמועצה( דברי תורה.בפתח הערב נשאו אנשי ההנהלה )מ
 

 שלכת שירה ומופע סטנד אפ של גיל קופטש.בית קפה מגילת רות, תחרות ה -חלקים   3ל"תיקון" היו 
תלמידי כתות  הלומדים הגיעו והתיישבו בשולחנות והוגש להם תפריט רוחני ע"י –בית קפה מגילת רות 

כל מנה כללה עיון מסוים במגילת רות. הרעיון היה  –מנות עיקריות  3ה"סועדים" יכלו לבחור בין . י'
"המנה" הייתה מתוארת כמנה במסעדת גורמה והיו דפי   שהלומדים יבחרו בעצמם את תכני הלימוד.

תכני לימוד מסוימים במגילה.  –לימוד בנושאים שונים הקשורים למגילת רות. כל שולחן בחר מנה 
יצירת אמנות הקשורה  –המנחים היו תלמידי כתות י' )שהכנו אותם(. אחר כך ניתן להזמין  קינוח 

 למגילת רות.
 רכו באודיטוריום.החלקים השני והשלישי נע

 תלמידים ומורים עלו לבמה והציגו שיר, שהם כתבו בנושא אני יהודי חילוני. –תחרות שירה 
זה היה כמו שיעור שהוא לימד ממקורות התנ"ך והתלמוד, כשהוא  –מופע סטנד אפ של גיל קופטש 

 מוכיח שיש הומור ב יהדות )הוא היה די משכנע(.
 ים רובם מורים ומיעוטם תלמידים והורים )שהיו מאוד חסרים(.משתתפ 60 -בסך הכל היו בערב  כ

 הערב היה מושקע ואיכותי. הבעיה העיקרית הייתה  שאנשים לא ידעו מהו המוצר.
הנוכחים לקחו חלק עד הסוף ואני חושב, שהמשתתפים נהנו והתעשרו מתכני הערב והרחיבו את עולם 

הוותיקות )חילונית( אמרה: "הייתה תחושה כאילו האסוציאציות שלהם למושג יהדות . אחת המורות 
 השכינה ירדה עלינו".

המנהל השתתף  גיא ישראליתגובות חיוביות ופתיחות לרעיון )גם  וזה היה משהו חדש. בבית הספר הי
 באופן פעיל(.

לקלוט  פתיחות שיש ההרגשהיתה הערב תוכנן ע"י צוות חשיבה שהורכב ממורים, הורים ותלמידים ו
 דש ולצקת אותו בחיים שלנו כיהודים חילוניים.משהו ח

אני חושב, שאנחנו יהודים לא פחות טובים, מכל יהודי אורתודוקסי, או חרדי במאה  שערים ומתנחל 
בקרית ארבע. אנחנו צריכים להפסיק להתנצל על האופן שבו אנחנו יהודים וגם לתבוע בעלות על 

 לפי עצמנו, כלפי הדורות הקודמים וכלפי ילדינו.המסורת והתרבות היהודית זו המחויבות שלנו כ
יהדות בעיני זהו הסיפור שאנחנו נספר על עצמנו לדור הבא. זה כמו מקל שאנחנו מעבירים במרוץ 

 השליחים של ההיסטוריה היהודית.
                                 יהודית  אפרתילדפוס:  ביאה ה                                                                                         

 

 



    

 

 ? שיט! על מה דרכתי

 

 כמה עובדות על צואת כלבים אשר אינה נאספת ואיך קשורה תולעת הפארקים לסיפור? 

 
בכל טיול בגינות בהרחבה או במדשאות בקיבוץ אנחנו מוצאים את עצמנו או את ילדינו מדלגים מעל  

 הפתעות שהשאירו הכלבים. וזה במקרה הטוב.... 
למרבה הצער, הידע של רוב האנשים לגבי הזיהום והסכנות הטמונות באי איסוף צואת כלבים, הוא 

 מועט וחסר.
 צואת כלבים שלא נאספת היא לא רק מפגע אסתטי לכולנו, אלא סכנה בריאותית של ממש ! 

ילדינו, שהם את בעיקר טפילים, תולעים וחיידקים מסוכנים הגדלים בצואת הכלבים עלולים להדביק 
 דשאים.ב םהעיקרייהמשתמשים 

 

ריותו של בעל הכלב. בראש ובראשונה תחת אחזו של צואה שאינה נאספת, היא  קשה ובוערתבעיה 
זהו תוצר לוואי בלתי נמנע מגידול הייצור הפרוותי והאהוב. בעלי כלבים יקרים, חשוב שתדעו: אתם לא 

רק עוברים על החוק, אלא גם מסכנים את הציבור כאשר צואת כלביכם נעזבת על המדרכות, המדשאות 
כולות להתפתח תולעים מסוכנות ובכל מקום אליו יש לציבור גישה. בצואת הכלב אשר אינה נאספת, י

כמו תולעת הפארקים, שאת שמה שמעו בוודאי רוב בעלי הכלבים המבקרים מפעם לפעם אצל וטרינר. 
 גן-פארק הלאומי ברמתהתפשטותה הראשונית ב עקבקיבלה את שמה  זו תולעת

 

 בתולעת הפארקים ואיך זה קשור לצואה שאינה נאספת? הכלב כיצד נדבק

ביצה בוקעת החיפושיות זבל.  ל ידית עונאכלים, הנגועה בביצי תולעת הפארקיכולה להיות צואת כלבים 
לתולעת המתפתחת. חיפושיות הזבל נמצאות בצואה, על מאכסן ביניים  המהווה ,בתוך החיפושית

הדשא, במזון זרוק, במכרסם או ציפור שבלעו חיפושית, על הרצפה ובכל מקום אחר אליו יש לכלבכם 
. לאזור הושט מגיעה , היאהתולעתגישה, ואם יאכל אחד מהם, יידבק בתולעת. זמן מה אחרי אכילת 

 הקאות של מזון לא מעוכל בתדירות, גורם ללב לאכולכלמפריע את ביציה, דבר המטילה היא  שם
 .לגרום למוות פתאומי ומיידיואף עלול  תכופה

ה והמעגל נסגר ומתחיל מההתחלה. יוצאות בצוא, לקיבת הכלב שהוטלו בוושט מגיעות לבסוףביצים ה
 .מניעהלכן, הדרך הטובה ביותר לטפל בתולעת הפארקים היא על ידי 

 י הכלבים לאסוף ולסלק את הצואה בשקית לפח האשפה.בראש ובראשונה, על בעל 

 חודשים. 3-באחריות בעל הכלב להעניק טיפול מונע נגד תולעת הפארקים אחת ל 

  ,מומלץ לטייל תמיד עם הכלב קשור ברצועה כדי למנוע ממנו אכילת צואה, דשא
 "חיפושיות זבל או כל דבר אחר העלול להזיק לו.

 
ת כלבים עלול לגרום למחלות וטפילים. חיידקי הסלמונלה, למשל, "אצל בני האדם, המגע עם צוא

מופצים בקלות רבה דרך צואת חתולים וכלבים. איסוף של צואת כלבים ימנע הדבקות ומחלות מעיים! 
שצואת הכלבים, המעוררת סלידה, עלולה גם לעורר גישה שלילית כלפי בעלי החיים עצמם   בל נשכח

ודד ולחנך אנשים לאהבה וכבוד לכלבים ולחיות בכלל, ולמען סביבה טובה, בקרב התושבים. לכן, כדי לע
 . '"איכותית, נקייה וסובלנית עלינו 'לקחת את העניינים לידיים

 
 בבקשה, זה ממש קל ופשוט: –לכן בעלי כלבים יקרים 

 קחו איתכם שקית לכל טיול עם כלבכם, איספו וזירקו.  היו אתם דוגמא לאחרים.
 בתודה מראש,

 
 עבור תושבי כפר מנחם -הוועדה לאיכות הסביבה                                                                    

 
  



 מועדי האביב

 ולגבורה שואההזיכרון ליום 
 ספו בשואה.ניבערב יום הזיכרון התקיים הטקס המסורתי ע"י אנדרטת הזיכרון למשפחות ש

חניכי השומר הצעיר, שחזרו מסיור בפולין ועמד בסימן ההתחברות הבין הונחה ע"י  הטקס  החוויתי
 שר כח לכל מי ששיתף אותנו בהתנסויותיו ובחר את קטעי הקריאה מגוונים.ידורית לשואה. י

  

 יום הזיכרון
כמו בכל שנה מתקיימים שני טקסי יום הזיכרון. טקס ראשון בערב יום הזיכרון המתקיים בבית הבנים 

 ביום הזיכרון בבית העלמין.וטקס שני 
כבר כשבוע לפני, הקיבוץ מרכין ראש וחדר האוכל ובית הבנים מקבל צביון של אנדרטת זיכרון מעשה 

 . ליאורה בן חורין וזוהר ארגובשל  ןידיה
כל שנה, בלי יוצא מן הכלל, ליאורה וזוהר דואגות לתלות ולהציג תמונות של הנופלים, לעטר את הלוח 

מיוחדים ויצירתיים, עובדות אל תוך הלילה ודואגות שזרי פרחים אישיים יחולקו בכל בית באלמנטים 
ובית של משפחות שכולות תושבי כפר מנחם, להניח זרי פרחים בחדר אוכל, בבית הבנים ובבית 

 עבודת קודש המוערכת ע"י כולנו.אין ספק שזו  העלמין.
 ....תודה!יליעופרה ברזעל הכנת זרי הפרחים המרשימים אחראית 

 
בערב יום הזיכרון לחללי צה"ל ונפגעי פעולות האיבה התכנסנו לטקס זיכרון המכובד והמרגש לנופלים, 

 אנשי הישוב. בטקס נוספו תמונות המתארות את הנופלים והחיו את זיכרונם.
 

  ביום הזיכרון פקדנו את בית הקברות לאזכרה מכובדת.
 .ן זלינגראוכמה אבירם ואמנואת הטקסים ארגנו  

 

 ערב שירי לוחמים
 השנה, לאחר טקס ערב יום הזיכרון, הוספנו ערב שירה, "ערב שירים וסיפורי גיבורים".

ערב שהתחיל כרעיון המשך לטקס, התגבש לערב שירים וסיפורים של תושבי היישוב המספרים על 
 חבריהם שנפלו במלחמות ישראל.

 
שעבדו ימים שלמים על הכנת מצגת שירים  עידו ושאול ,אלמניםעם צמד ה איתי הראלערב בניצוחו של 

ערב שירה וסיפורי נופלים. ארז וזהר תרמו המון התגבש הערב ל זהר וארז כץמתאימים. בעזרתם של 
 מניסיונם הרב באירוחים של ערבים מסוג זה בזמן שהותם בברלין. 

 
ום )תוך כדי כל הכנותיה דאגה לסידור המק רבקה ברקהמסלעה כוסתה בעשרות נרות ונרות נשמה, 

 המרובות להופעת סיום המחול( וביחד גובש ערב נשמה מיוחד במינו.
 

, זמרת הנשמה, המלווה את הלהקה, התנדבה )כמו כולם( להופעה מצמררת ומרגשת. בשמת גולדברג
 על זה אני חייבת לה תודה גדולה מאוד! זה אינו מובן מאליו...

 
פורים. כל כמה שירים, באופן ספונטאני, עלה מישהו לבמה וסיפר את שרנו שירים ובין לבין סיפרנו סי

 הסיפור שלו. הסיפור העצוב שלו.
 אין ספק שהיו אלה רגעים מרגשים במיוחד לערב עצוב זה!

 

 טקס יום העצמאות
קצת קשה להעביר מסר בכמה מילים על ערב כ"כ מרגש ועצמתי, מלא בעשייה ויצירתיות שחווינו בטקס 

 האחרון. 
השנה התווספו לקבוצת "יוצרי טקס יום העצמאות" פאנל מכובד של נשים. עם יוזמה ויצירתיות שהוסיף 

רוח גבית לקבוצה הקיימת וביחד הצליחו להרים טקס מלא בתוכן, ריקודים, שירים ומצגות מרגשות 
 במיוחד. 

 מן כפיר מנשה לקח את שרביט ההנחיה שעשה זו באופן הכי טיבעי למנחה מקצועי ומיו

 
 טקס המעבר התחיל במספר הקראות של טקסטים ושיאו היה ריקוד האמהות והדלקת המשואות.

 בים.תוש 12משואות ע"י  12הודלקו 



  וחג שבועות תעשה לך...

 
 זו השנה השניה שהתקבץ לו צוות ששם לו כמטרה לשוות לחג את צביונו כבעבר בשילוב רוח 

 ימים אלה .
הקו המנחה היה אמנם הבאת ביכורים אך זו  פרסה יריעה רחבה יותר והכילה מעבר לענפי החקלאות 

והנוער שולבו  גבע ילדימלווים את חיינו כאן בישוב . הוהתעשייה, גם יזמויות נוספות וענפי שירות 
 בהכנת המיצגים השונים ובהובלתם במצעד הביכורים.

גידולי שדה , הלול, הרפת ומפעל המתכת, לצד ענפי המזון, הכל  וכך צעדו על פי קריאת המנחים: ענפי
בו, הנוי, בית הלבוש )המכבסה(, הבריאות והספורט. כמו כן  צעדו נציגי השומר הצעיר וענף החינוך 

 .זית" ודקל"" –שהיה מיוצג ע"י הגנים הבוגרים 
ם, שחלקם הפגינו ריקוד רכים נולדי 20-לא נעדרה מהטקס מסורת הבאת ביכורי הילודה המקומית  כ

עם הוריהם . מסורת שמתחילה את צעדיה בשנים האחרונות היא הופעת בני המצווה כחלק 
ממשימותיהם בשנה זו . הם שרו בטקס את "הורה היאחזות" כשהם ניצבים מאחור על גבי חבילות 

 הקש הגבוהות והכינו את הזרים שחולקו בכניסה לאירוע.
ות מקושטות ,כלל הטקס על הבמה את  ריקוד ילדי גן "תאנה" וגן בנוסף למצעד המרהיב של עגל

 וגברים ולאחריו הרקדה, בה השתתפו בעיקר הורים וילדים.וחתם את הטקס מחול נשים "רימון", 
רסום, תכנון ובניית פהפקת אירוע זה דרשה התארגנות רב מערכתית: הכנת השטח ועיצובו, כיבוד, 

גיוס מתנדבים בעלי עגלות, רתימת מדריכי החינוך החברתי, השומר  –התכנית , והוצאתה לפועל 
 הצעיר , החינוך של הגיל הרך, הורי בני המצווה ורכזי הענפים.

בהתאם למורכבות הטקס, עבד הצוות בצוותי משנה כשכל אחד לקח על עצמו תחומי אחריות וביצע עד 
 לפרט האחרון ובהתלהבות רבה. 

  לשביעות רצון הציבור ואורחיו הרבים.כל זה תרם למינוף החגיגות 
בהרתמות ועבודה משותפת, החל מוותיקי הישוב, הורי הילדים וילדי הישוב שעמלו השנה חג התאפיין ה

 רבות, חשבו, תכננו ויצרו ביכוריהם. היתה תחושה מרגשת של קהילה צומחת.
 

 ייה:כאן המקום להזכיר את חברי הצוות, ומתנדבים נוספים שהיו שותפים לעש
 רכז הצוות, שניצח על הכל – רונן שהרבני
 דותן אבירם, אייל פז, גידי קרון, אסתי אלבירט, רמית בירן, זוהר כץ, חברי הצוות: 

 ., לימור חסון, עמליה גולדברגלוינטללי סקלר, עינת 

 
 תודות נוספות לכל אלה שנתנו יד לארגון הטקס:

 המנחים,   – דגנית וניצןשדאג לכיבוד ולסידור חבילות הקש,  אנואר
 יפרח, ירון זוהר, מוסה ברוידא ועידן לוינהיים,  יוסי יוריש, חייםהעגלות: נוהגי 

 דימה אסינובסקי, יורם פז.
 חקלאיים בטקס.הכלים הצוג יי אישרו אתש" צבר קמה"

 אורית מנשה , רות ברוידא,אברהמי -ענבל גולדברגדוידאי, -ענת שטיינברג צוות התפאורה :
 ויריב בן דיין

 שדאגו לחומרים מהארכיון עבור התערוכה. אוכמה ואורה דביר
 על העזרה בהכנת השלטים רונן סעידי

 כל מי שבאו לעזור בהכנת השלטים וצביעה מחדש של תפאורת הבמה 
 על הכנת ריקוד גן תאנה ורימון רבקה ברק

 מדריכי גבע ,הנעורים והשומר הצעיר, ונציגיהם רכזי הענפים
 לימור חסון ובני המצווה םעל הכנת הזרים ע ה ברזיליעופר

 שהכינה את הרשימה  אנה גולדסטרושהנחתה את הצגת תינוקות השנה, אסתר ברוידא 
 שהגישה פרחים. נאוסיחין (גלינהגליה )ו

 שהפעיל את מערכת ההגברה והליווי המוזיקלי תומר בן אריהנציגו של  ינאי ארבר
 סמדר סלומונוב, רותם שחורי, ימית לפידות, ריב בן דייןי:  משתתפי ריקוד הגברים והנשים

  דורון קורנפלד, ענת קורנפלד, וידי שקד, קטי אהרון, אלבירט אסתיויינברגר,  עמיחי
 .לימור איילובהדרכתה של 

 .בכל ושמרה על התקציב שתמכה טלי מגידש
 

 תום הטקס.ולכל החברים הרבים שצפו בארוע ורבים שסייעו בפינוי הכסאות עם 
 

 עמליה גולדברג -בשם חברי הצוות                                                                                       



 
 

אמנון זלינגרצילומים:   

 
 

  
 

      



 

     

   
 

  
 
 
 
 
 
 



  
 

 תגובה על טקס ביכורים

 
 והיפים שקורים אצלנו.שוב אני! מדברת על הדברים הטובים 

הכנת השטח עצמו, חבילות  –איזה יופי! איזו עבודת הכנה  –"ביכורי קציר חיטים"  –ובכן, חג שבועות 
מאות הכיסאות –הקש, התמונות, הפריטים והכלים, הירקות, הדוכנים הפעילים וכמובן השטח עצמו. 

 ומושקע.המסודרים והמחצלות, המים, התכנית וההנחיה. הכל כל כך נכון  
 חבל, שהקהל העצום, שבא בשמחה לא ידע לכבד את המקום.

 כל הביכורים שהובאו והוצגו היו ברכה, קצת הצחיק אותי הצגת ביכורי המכבסה!  –ולאחרונה 
 אבל למה לא?!

 תהיו ברוכים: כל האנשים שהיו ועשו וחזרו וניקו וסידרו.
 

 תודה –נפלא                                                                                        
        הראלתלמה                                                                                              

 

 

 וכל המשפחה לעמליה, לנועה וגל      

 אלה.ברכות חמות להולדת הבת והנכדה                      

 

 וכל המשפחה ללאה, לנעמה וטיגראן

 בן.ברכות חמות להולדת הבן והנכד 

 

******************************************************************************** 

 שהתגייסו לצה"ל  לאיתי צוברי  ואיתי איובי

 ה ושובו הביתה בשלום.איחולי דרך צלח

 

 שיצא  לשנת שרות שנה משמעותית מועילה ומהנה למתן שני

******************************************************************************* 

  



  כ"ח סיון תשע"ו ב ירמיה
 לא נפסיק לריב

 

אני כמו רוב בני האדם ננעלת במריבות, נאטמת למשמע דברים קשים.  גם
ולכן בקוראי את ספר ירמיהו אני מתאמנת לקרוא את המילים הקשות ולדמיין 

 . אותן נאמרות בקול אוהב

 "לא חרבה ירושלים אלא בשביל שלא הוכיחו זה את זה" )מסכת שבת קיט עמ' ב(.
אמת, מילים שיש בהן כוח, מילות תוכחה? איך מוכחים איש את איך אומרים מילים נוקבות, מילים של 

מצוות התוכחה שאנו לומדים עליה מפרק  רעהו ולא נושאים עליו חטא? ולא חוטאים מיד כשמוכיחים?
יט בספר ויקרא "הוכח תוכיח את עמיתך ולא תשא עליו חטא", מלמדת אותנו שלא קל להתעמת בלי 

 זהירים אותנו לעשות זאת בצורה שלא נחטא תוך כדי קיום המצווה.לחטוא. אנו מצווים להוכיח, אך מ

הרמב"ם פותח את הלכות התוכחה )ספר המדע פרק ו( בלהזכיר לנו שאנו מצווים לאהוב את רענו 
כמונו. בתלמוד נאמר שכל אהבה שאין עמה תוכחה אינה אהבה, ואילו החוזה מלובלין אמר על כך שכל 

 תוכחה.תוכחה שאין עמה אהבה אינה 

החטיבה העיקרית בספר ירמיהו, זו שעוסקת בנבואות החורבן המלאות דברי תוכחה לעם, מתחילה 
בפרק שלנו היום, פרק ב. חטיבה זו נפתחת בדברי אהבה שנצרבו עמוק בתודעה היהודית "זכרתי לך 

ה, לא חסר נעורייך אהבת כלולתיך לכתך אחרי במדבר". חלק מן הפרשנים רואים בפסוקים אלה פתיח
רק של פרק ב, אלא של כל חטיבת נבואות החורבן. לא קל לקרוא את הפרקים האלו, המכוונים אצבע 

 קרביה של החברה, ומביעים תחושות עמוקות של כישלון ובגידה. נוקבת ומאשימה, החושפים את 

וכיח. ואולי לא קל לקרוא את הפרקים בלי לרצות להתגונן, בלי להינעל ואולי אפילו לכעוס על הנביא המ
בשל כך נפתחת חטיבת התוכחה בפסוקי האהבה, המזכירים לנו שאין אהבה בלי תוכחה ואין תוכחה 

 בלי אהבה. התוכחה, כמו האהבה, מטרתה להתחבר, להתקרב, לזכות שוב להתכלל זה בזה.

אהוב עלי "לכן עוד אריב אתכם נאום ה' ואת בני בניכם אריב" )פס' ט(, אומר לנו הנביא בפרקנו. מורה 
בשם שי אור לימד אותי שכל עוד הילדה שלי רבה איתי היא בקשר איתי, היא לא מוותרת עלי ומספרת 

לי מה קשה לה. המריבה, אמר לי שי, היא הזדמנות אדירה להקשבה, אם לא תיבהלי ממנה תזכי 
לא מוותר עליכם,  לשינוי. כך גם אומר הנביא לעמו, קשה לי, קשה לאל, אבל אני לא אפסיק לריב, כי אני

 אני זוכר את חסד נעוריכם.

לא קל לריב. גם אני כמו רוב בני האדם ננעלת במריבות, נאטמת למשמע דברים קשים. ולכן בקוראי את 
ספר ירמיהו אני מתאמנת לקרוא את המילים הקשות ולדמיין אותן נאמרות בקול רך, כואב, מתחנן, 

מסתכל אלי בעיניים ומדבר לאט, מדבר שקט, מדבר  מפלל לשינוי. אני מדמיינת את עיני הנביא
  באהבה. 

 מירה רגב היא רבה רפורמית, מלמדת בבינה, הישיבה החילונית בעין כרם ותל אביב. 
 עובדת באגף פיתוח התוכן הרעיוני של התנועה ליהדות מתקדמת

  

 רות שגיאהביאה לדפוס:                                                                                                         
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